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...pazi na moje riječi, prigni uho svoje 
mojim besjedama. Ne gubi ih nikad 
iz očiju, pohrani ih usred srca svoga. 
Jer su život onima koji ih nalaze i 
ozdravljenje svemu tijelu njihovu.
                                       Biblija, Izreke 4:20-22
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Čuo sam nedavno komentar: „Ah, kad bi čovjek samo malo 
više bio čovjek…“. Zamislio sam se duboko i misli su prošle 
mojim umom: „Pa nije li baš u tome korijen svih naših 

problema!?’’. Zar nije čovjek pokazao kakav je, jer ljudi stalno 
stvaraju probleme jedni drugima i sve je to zabilježeno u našoj 
povijesti. Ipak se mi tome već vjekovima čudimo i nastojimo 
sami sebi nekako pribaviti opravdanje od svih tih naših greškica 
koje smo učinili kroz stoljeća. Uvijek isto... jer, reci mi kada je to 
bilo drugačije i kada je čovjek bio bolji? Kroz cijelu našu povijest 
pokazuje se isti problem, a mi se sada pitamo: ‘’Što se to događa?’’. 
Stalno se trudimo prikazati čovjeka nedužnim, a svaku njegovu 
grešku i zlo nekako opravdavamo. ‘’Pa, znaš... ipak... ovo i ono’’. 
Bolje nam zvuči kad učinjeno zlo obilježimo kao individualni čin 
pojedinca, a ne nešto što stanuje u srcu svakog čovjeka.  Hej, 
čovjek je itekako dokazao da se nalazi na krivom putu.
 Razmisli na primjer o krađi. Koliko puta si 
čuo da je jedan čovjek ukrao nešto drugome i postoji 
li itko na svijetu da nije bio u kušnji da ukrade? Nije 
li to i jedan od velikih problema danas svugdje 
oko nas? Zato smo morali ustanoviti neka pravila u 
društvu kako bismo sačuvali dostojanstvo, pravo na 
život i zaštitili privatnu imovinu. Represivni sistem 
države i princip kazne često djelotvorno ohladi tvoju 
kušnju i usmjeri tvoj pogled da vidiš kako i pošteno 
možeš steći nešto za sebe. Moramo priznati da se 
često zagledamo u nešto što je tuđe i što sami ne 
posjedujemo. Nije tajna da često poželimo baš to. Poštenje nije 
baš ona prva opcija kod čovjeka, ali zakon i propisana kazna može 
ga zadržati od krađe. Da, zakon mu može zaprijetiti ali ne može 
mu promijeniti srce, a baš je u srcu priroda čovjeka i srž problema. 
Krađa je toliko svojstvena ljudima i toliko raširena oko nas, a mi se 
pravimo da je to samo iznimka, a ne pravilo. Većina ljudi želi svoje 
ostvarenje bez obzira na život drugih i pokušava nekako dograbiti 
svoje zadovoljstvo. Da malu djecu ne učimo poštenju već bi se 
odavno međusobno pojeli.
 U našoj zemlji smo se već navikli slušati o krađi jer se 
redovno otkriva neka nova afera i nije to ništa novo, u pitanju je 
samo neko novo lice na stranicama dnevnog tiska. Sve to nekako 
stvara zaključak kako nije moderno živjeti pošteno i kako od toga 
nema koristi. Baš iz razloga što je sve veća suprotnost između 
onoga što uči i prenosi Biblija i načina na koji živi moderni čovjek, 
sada je Pismo zaista aktualno i svima uzbudljivo štivo. Zaista je 
fascinantno kako je tisućama godina prije nas opisana aktualnost 
današnjeg svijeta i kako je predviđen razvoj čovjeka. Riječ 
Božja bila je zapostavljena na našim prostorima i zato je danas 
zanimljiva sa otkrivenjima koje čuva. U njoj je otkriveno ono što 
je skoro zaboravljeno: postoji DOBAR PUT. Svijet stalno traži nešto 
novo, uzbudljivo, intrigantno i zato je biblijski sadržaj itekako 
namijenjen ovoj generaciji. Više nego ikad prije čovjek je sada 
sposoban primiti poruku zbog svoga znanja koje je kroz vrijeme 

‘‘Jahve! Jahve! Bog milosrdan i milostiv, spor 
na srdžbu, bogat ljubavlju i vjernošću, iskazuje 
milost tisućama, podnosi opačinu, grijeh i 
prijestup, ali krivca nekažnjena ne ostavlja.’’

Biblija, Izlazak 34:6,7

 DOBRI LJUDI
(KRAĐA)
AUTOR: Robert Starčić, Zagreb sakupio i zbog nevjerovatnih mogućnosti moderne komunikacije. 

‘’Klik!’’, i evo me u Kini! Iako bilježi greške iz prošlosti, Biblija 
upozorava čovjeka da se pripravi za budućnost. To je jasna uputa 
čovjeku da uči na tuđim padovima radije nego da sam ozbiljno 
razbije nos. 
 Ako slijediš Isusa i Njegov nauk znaj da je tvoj način 
života pred Bogom izuzetno vrijedan. Vrijednost zlata je dobar 
primjer za to jer je stalno na cijeni. Ono čega ima tako malo 
itekako vrijedi ovome svijetu. Tako i čuvanje od grijeha u mjerilu 
Onoga koji je sve stvorio nikako nije konzervativno i zastarjelo. 
Naprotiv, posvećenje života je itekako aktualno i potvrđuje 
izvrsnost nečijeg karaktera. Koliko god da ljudi proklamiraju svoju 
slobodu i nabrajaju svoje civilizacijske dosege, od pamtivijeka 
pred čovjekom postoji isto ograničenje. Što više se čovjek gradi 
samostalnim u odnosu na Boga Stvoritelja, sve sigurnije juriša 
u smrt. Takva mu je priroda i zato njegov put ide ka smrti. Nitko 
ne može samoga sebe opravdati niti spasiti, a čeka ga kazna za 

počinjeni grijeh. Što god činio na zemlji i koliko 
god se čovjek proglašava moćnim, uvijek ga 
susreće ista prepreka koju svojom snagom ne 
može prijeći. To ograničenje naziva se smrt, 
prestanak čovjekovog života na zemlji među 
drugim stvorenjima. Često se događalo da 
čovjek poleti u svome ponosu, a onda se sruši u 
nepoznato, u ono što nam bez Boga ostaje tajna, 
sakriveno. Odjednom odlazi i ostavlja sve iza sebe, 
nekih se poslije sjećaju, a nekih kao da nikada nije 
niti bilo.

 Za osjećaj dobitka čovjek ne mora uzeti drugome. Takav 
ga put vodi u sve veću frustraciju i nikad mu nije dovoljno. Onaj 
koji stalno grabi zadovoljstvo za sebe ostaje prikraćen jer naša 
svrha nije život za same sebe. Takva osoba pati u dubini svoga 
bića, tamo gdje najviše boli. Biblijski Bog nudi nam svoga Sina, 
Isusa Krista , i pomirenje, a zatim ulazak u pravo zadovoljstvo. U 
Kristu se zaista pruža prilika da doživiš ‘’ono pravo’’. Napokon, život 
bez onog tereta kojeg si osjećao cijelog života, čak i u trenucima 
najboljeg raspoloženja. Za razliku od tvrdog kaznenog sistema koji 
za krađu određuje samo odštetu i kaznu, Bog ti nudi svoju milost 
- OPROŠTENJE. Također i novo srce u kojem neće vladati pohlepa i 
zle želje. Bog je milosrdan i nudi svoju milost, ali krivca ne ostavlja 
bez kazne. Za svakoga postoji opasnost da se pred Njim nađe 
neopravdan i kriv za svoje grijehe. Milost nije nešto što će se 
potrošiti na nezahvalne, samo oni koji cijene milost mogu doživjeti 
i njenu korist.
 Isus je umro da plati cijenu našeg grijeha i uskrsnuo da 
sve ljude pozove u opravdanje. Ako vjeruješ u Isusa otvori svoje 
srce i moli iskreno ovu molitvu:
ISUSE, JA VJERUJEM DA SI TI UMRO NA KRIŽU I PLATIO CIJENU 
MOJE NEPRAVEDNOSTI. NE ŽELIM DA U MOME SRCU VLADA ZLO 
I ZATO TE MOLIM DA MI OPROSTIŠ MOJ GRIJEH. VJERUJEM DA SI 
TI USKRSLI SPASITELJ I ZOVEM TE DA ISPUNIŠ MOJE SRCE. ISUSE, 
PREDAJEM TI SVOJ ŽIVOT, BUDI OD SADA MOJ PUT! 

Za razliku od tvrdog 
kaznenog sistema 

koji za krađu 
određuje samo 

odštetu i kaznu, Bog 
ti nudi svoju milost - 

OPROŠTENJE.
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KAKO BOG GLEDA NA TO?
AUTOR: pastor Damir Šićko Alić, Zagreb

“Svatko tko sluša ove moje riječi i izvršava ih 
može se usporediti s mudrim čovjekom koji 
svoju kuću sagradi na litici.” Biblija, Matej 7:24 

Ako slušamo što ljudi kažu a odbacujemo što Bog kaže, 
tko je naš Bog? 
Graditi svoj život, svoju vjeru i pobožnost na onome što 

je Isus naučavao znači graditi svoj život na stijeni. Graditi svoj 
život na onomu što nije usklađeno s Isusovom riječi je građenje 
na pijesku. Takav život i takva pobožnost osuđeni su na propast. 
Isus nas poziva da gradimo svoj život i pobožnost na Njegovoj 
riječi. 
Isto nam govori i Otac kroz Mojsija. On kaže: 
‘‘Podignut ću im proroka između njihove braće, kao što si ti. Stavit 
ću svoje riječi u njegova usta, da im kaže sve što mu zapovjedim. 
A ne bude li tko poslušao mojih riječi što ih prorok bude govorio 
u moje ime, taj će odgovarati preda mnom.’’ (Ponovljeni Zakon 
18:18,19)
Otac kaže da će nam Mesija - Isus, govoriti ono što će Otac 
staviti u njegova usta ili ono što će mu Otac zapovijediti. Ako 
netko ne sluša tog proroka taj će biti odgovoran Bogu.
Crkva ima jednog vrhovnog Učitelja i taj Učitelj je Isus. Sam 
Isus nam daje učitelje (Efežanima 4:11), a oni su pozvani učiti 
isti nauk koji je Isus naučavao. Čak i Duh Sveti uzima ono što je 
Isusovo i to objavljuje nama: 
‘‘On će mene proslaviti, jer će uzeti od onog što je moje i to objaviti 
vama.’’ (Ivan 16.14)

Mnogi vjernici ne razumiju da je Isus 
Učitelj Crkve i zbog toga prihvaćaju 
učitelje koji ne naučavaju iste stvari koje 
je Isus naučavao. Na taj se način rađaju i 
podržavaju krivovjerja.  Ako želimo izbjeći 
krivovjerja prvo moramo upoznati ono 
što je Isus naučavao. Moramo prvo dobro 
upoznati sadržaj Biblije, a posebno sadržaj 
Novoga Zavjeta.
Prema jednoj anketi koja je navedena u tjedniku Globus, oko 
90% ljudi u Hrvatskoj koji se smatraju rimokatolicima nisu čitali 
Bibliju. To znači da su oni neupućeni i da pojma nemaju o tome 
što Bog govori i traži od njih. Iz toga bi mogli zaključiti da oni 
potpuno zanemaruju Boga ili da preziru Njegovu riječ. U isto 
vrijeme ti se ljudi drže religioznih stvari koje im govore drugi 
ljudi - njihovi svećenici ili laici. To nas dovodi do zaključka da 
im je više stalo do onoga što ljudi kažu nego do onoga što Bog 
kaže, da su ljudi njihov Bog. Kako Bog gleda na to? 
U ova posljednja vremena mnogi kršćani će biti dovedeni u 
situaciju da se odreknu ili postide onoga što je Isus rekao ili 
naučavao. Duh ovoga svijeta širi prijezir prema Božjoj riječi, a 
potiče poštovanje prema ljudskim riječima. Gospodin je znao 
da će se takve stvari događati i zato nam je dao opomenu: 
“Tko se postidi mene i mojih riječi, toga će se Sin Čovječji postidjeti 
kada dođe u slavi svojoj i u slavi Očevoj i svetih anđela.” (Luka 
9.26)
Dragi moji čitatelji, molim vas upoznajte Isusov nauk i nikada se 
nemojte postidjeti Isusovih riječi. On je jedini savršeni Učitelj, 
Njegovo učenje slijedite.

Živimo u vrijeme kada mnogi ljudi ne razlikuju istinsko 
Evanđelje od lažnog evanđelja, ispravnu doktrinu od 
krivovjerja. Nekima čak uopće nije stalo do toga što je istina, 

a što laž. Mnogi slušaju učitelje laži i misle da oni naučavaju Božju 
volju. To je krivo. 
Jedini učitelj koga kršćani trebaju slušati je Isus. Svatko tko uči 
drugačiji nauk od Isusovog je učitelj laži. U ova posljednja vremena 
svi trebaju paziti da ne prihvate krive učitelje i krive doktrine. 
Apostol ljubavi nas jasno opominje:

“Čuvajte se da ne izgubite što ste stekli, nego da primite potpunu plaću. 
Tko ide izvan i ne ostaje u Kristovu nauku, nema Boga. Tko ostaje u Kristovu 
nauku, ima i Oca i Sina.”  Biblija, 2. Ivanova 8,9

‘‘I ne slušajte nikoga drugoga radije nego Isusa Krista, 
istinskog Pastira i Učitelja.’’ 
*Ignacije (oko 35. - 107.g), Efežanima, 6. poglavlje

“Tko se postidi 
mene i mojih 
riječi, toga će 
se Sin Čovječji 
postidjeti kada 
dođe u slavi svojoj 
i u slavi Očevoj i 
svetih anđela.”
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Imala sam tek šesnaest godina kada su mi nakon teških 
operacija dijagnosticirali kroničnu upalu crijeva, Crohnovu 
bolest. Upala mi je zahvatila i desni jajovod kojeg su doktori 

morali odstraniti, sa objašnjenjem da ću jednoga dana ipak moći 
imati normalno djecu. U to vrijeme sam već poznavala svog 
sadašnjeg muža, bili smo dobri prijatelji i uvijek sam osjećala 
posebnu radost i ljubav u njegovoj blizini. No, putevi su nam se 
razišli i nakon šest godina 
ponovno smo se sreli i 
tada se ljubav ponovno 
vratila i zaljubili smo 
se čim smo se ugledali. 
Shvatili smo da smo 
oboje imali iste osjećaje jedan prema drugome svih tih godina, 
samo do tada to nismo znali. Snažnu ljubav okrunili smo brakom 
nakon tri godine. Djecu smo naravno željeli i uvijek smo govorili 
kada dođu, dobro dođu, nećemo se opterećivati, ali godine su 
prolazile...
Želja za djetetom
Tada sam počela opet čitati Bibliju i sve sam više željela poznavati 
Gospodina, Njegovu Riječ. Krenula sam u Crkvu Riječ Života u 
kojoj sam se osjećala sretno, živo, ispunjeno i shvatila sam koliko 
nas Bog voli, koliko voli da Mu se radujemo, da Ga slavimo, 
da vjerujemo Njegovoj Riječi, da Mu budemo poslušni, da Ga 
proslavljamo svojim životima...
Želja za djetetom je ponovno počela rasti, ali ovaj put jače nego 
svih ovih pet godina braka. Trebala sam ići na pretrage jer mi 
je ginekolog rekao da možda ne mogu ostati trudna: uzrok je 
bio upala crijeva koja je 
možda oštetila ili suzila 
lijevi jajovod. No, ipak smo 
odlučili da će suprug otići 
prvi, pa da znamo kako i 
što dalje. Nalazi nisu bili 
baš dobri i obećavajući, od liječnika je dobio neke tablete, ali 
zbog prirode svog posla, nije ih uspio popiti u određenom roku. 
Ja sam pak odgađala odlazak na pretrage i sve se to odužilo na 
nekih pola godine.
Glad i žeđ za Duhom Svetim
U gladi i žeđi za većim odnosom sa Duhom Svetim, za svime što 
On jest, jedne večeri krenuli smo put Varaždina gdje se održavao 
duhovni seminar u crkvi Riječ Života. Pastor koji je propovijedao 
tu večer bio je naš vozač, pastori moje zajednice, moj suprug, ja i 
naravno Duh Sveti. Tijekom vožnje smo počeli moliti. Odjednom 
je taj pastor pitao tko ima problema sa koljenom. Rekla sam da 
mene boli već mjesec dana i primila sam trenutno iscjeljenje! 
Radost Božja se spustila na nas i svi smo se smijali i opet molili. 
Zatim je dobio riječ da će netko u autu dobiti dijete, primio me 

za ruku i molio, ja sam plakala i govorila: „Primam, primam!“ 
Nisam čula što je molio, ali vjerom sam primila i vjerovala da sam 
već trudna, iako tada još nisam bila. 
U misli mi je stalno dolazilo da odem na pretrage, ali vjera u 
Božju Riječ, da što god 
moleći tražimo, vjerujemo 
da smo to već primili, bila 
je veća od bilo čega.
Jedne srijede na molitvi sa 
braćom i sestrama, jedna 
sestra je dobila riječ da će se Bog proslaviti kroz moje tijelo, što je 
zapravo bila moja najveća želja i molitva. Nekoliko dana kasnije 
sam ostala trudna i to u mjesecu kada sam imala ovulaciju u 
desnom jajniku, koji nema jajovod!!! Zamislite koliko je Bog silan 
i moćan! Zar bi On otvorio krilo materino, a da ono ne rodi? Zar 
bi On, koji daje rađanje zatvorio maternicu? (Iz 66:9)
Dora – Božji dar
Uz malo mučnina na početku, trudnoća je prošla normalno bez 
ikakvih teškoća, a tako i porod. Naš poklon od Boga je stigao! 
Malena Dora (grč. doron, ona koja je Božji dar) je prekrasna i 

zdrava djevojčica koja raduje naša 
srca. Neka je Bogu sva slava, čast i 
hvala jer Njemu to pripada, On to 
zaslužuje! On me je podigao kad 

niti jedan čovjek nije mogao, On me je oslobodio, On je moja 
ljubav, moja radost, moj mir, moje spasenje, moj život! Sve što 
sam ja, Njemu pripada!

                                                                               Maja
Preuzeto iz knjige: ‘‘SVJEDOČANSTVA O BOŽJOJ DOBROTI’’

Imala sam tek šesnaest godina 
kada su mi nakon teških operacija 
dijagnosticirali kroničnu upalu 
crijeva, Crohnovu bolest.  Upala 
mi je zahvatila i desni jajovod...

priredila: Paola Starčić

U misli mi je stalno dolazilo da 
odem na pretrage, ali vjera u 
Božju Riječ, da što god moleći 
tražimo, vjerujemo da smo to već 
primili, bila je veća od bilo čega.

Trebala sam ići na pretrage jer 
mi je ginekolog rekao da možda 
ne mogu ostati trudna: uzrok je 
bio upala crijeva koja je možda 
oštetila ili suzila lijevi jajovod. Neka je Bogu sva slava, 

čast i hvala jer Njemu to 
pripada, On to zaslužuje! 

Zato vam kažem: Što god moleći pitate, 
vjerujte da ste to već primili, i bit će vam. 

Biblija, Marko 11:24

BOG SE PROSLAVIO 
KROZ MOJE TIJELO!
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DESET BOŽJIH ZAPOVIJEDI
AUTORICA: Željka Rupčić, Zagreb 

Bog je u Starom Zavjetu preko Mojsija 
dao Izraelcima deset zapovijedi koje 
su bile upisane u kamene ploče, 

prenošene usmenom predajom i zapisane 
u Svetom pismu. Bog je od njih zahtijevao 
i očekivao da se drže tih deset zapovijedi. 
Pored njih Izraelcima je dao i brojne druge 
odredbe.
Kako Izraelci, tako i nijedan čovjek u povijesti, osim Isusa, nije 
uspio držati svih deset zapovijedi. Vršeći sve ostale, a prekršivši 
samo jednu od njih, čovjek postaje kriv pred Bogom zbog 
kršenja te zapovijedi. Bog je poslao svog Sina da On podnese 
kaznu za naše prekršaje kako bi mi mogli biti opravdani pred 
Bogom.
Biblija uči da „čovjeka ne opravdava vršenje Zakona nego samo 
vjera u Isusa Krista“ (Galaćani 2:16). To znači da je pred Bogom 
opravdan onaj koji je vjerom u žrtvu Isusa Krista primio Njegov 
dar pravednosti. Znači, nismo opravdani zbog držanja deset 
zapovijedi niti vršenjem dobrih djela. Opravdanje pred Bogom 
je Isusov dar čovjeku, kojeg je On skupo platio na križu. Taj dar 
se prima vjerom u Krista. Međutim, to ne znači da ne trebamo 
držati deset Božjih zapovijedi. Dapače, oni koji su opravdani 
vjerom trebaju držati deset zapovijedi kao osnovu svog 
moralnog života. Apostol Jakov rekao je: „Što koristi, braćo moja, 
ako tko rekne da ima vjeru, a djela nema?“ (Jakov 2:14).
Isus, u Novom zavjetu, nije došao ukinuti deset zapovijedi, 
već je moralne standarde koje od nas traži digao na još višu 
stepenicu. Isus je u svom govoru na gori kazao: „Nemojte misliti 
da sam došao ukinuti Zakon i Proroke! Ne dođoh da ih ukinem, već 
da ih ostvarim. Stoga, tko god prekrši i jednu od ovih i najmanjih 
zapovijedi i nauči druge da tako rade, bit će najmanji u kraljevstvu 
nebeskom; dok će onaj koji ih bude vršio i naučavao biti velik u 
kraljevstvu nebeskom“ (Matej 5:17,19).
Prve četiri zapovijedi određuju odnos čovjeka prema Bogu, a 
ostalih šest odnos čovjeka prema čovjeku. To pokazuje koliko je 
Bogu važno naše postupanje prema drugim ljudima.
Prva zapovijed
Onda Bog izgovori sve ove riječi: „Ja sam Jahve, Bog tvoj, koji 
sam te izveo iz zemlje egipatske, iz kuće ropstva. Nemoj imati 
drugih bogova uz mene.“ Izlazak 20:1-3
Bog želi biti na prvome mjestu u tvome životu i to mjesto ne 
želi ni sa kime dijeliti. Kada iskusiš Kristovu ljubav prema tebi, 
nije ju teško uzvratiti. Mi ljubimo Njega, jer je On nas ljubio 
prije. Nanovo rođeni vjernici zaneseni su za Bogom i ta prva 
ljubav ne smije se ugasiti.

Ljubav prema Bogu u tvoj život donosi 
znatiželju i ljubav prema čitanju Biblije, 
želju da u svom svakodnevnom životu 
budeš ugodan Bogu, želju za molitvom, 
slavljenjem Boga pjesmom, druženjem s 
kršćanima i svjedočenjem. Ljubav prema 
Bogu donosi radost i ispunjenje u tvoj 
život.
Tko je Bog u tvome životu? Bog je netko 
za kim žudiš, čiju volju vršiš, kome se 
klanjaš i koga ljubiš. Bog je netko na koga 
se oslanjaš i bez koga ne možeš. Jesi li 
ustupio Božje mjesto nekoj tebi dragoj 
osobi, novcu, karijeri ili nečem drugom?
Martin Luther je rekao: „Tko je Bog? Bog 
je nešto ili netko kome vjerujemo, za kim 
čeznemo i od koga očekujemo sve dobro.“
Kada su pitali Isusa koja je najveća 
Božja zapovijed, On je odgovorio: „‘Ljubi 
Gospodina Boga svoga svim srcem svojim, 

svom dušom svojom i svom pameti svojom.’ To je najveća i prva 
zapovijed. Druga je toj jednaka: ‘Ljubi bližnjega svoga kao samoga 
sebe!’“ (Matej 22:37-39).
Osoba koja voli Boga želi imati zajedništvo s Njime i biti mu 
ugodna u svemu. Ta osoba ljubi i svoga bližnjega, što se 
pokazuje djelima a ne samo riječima.

Ali kako znamo da čovjeka ne 
opravdava vršenje Zakona, nego 
samo vjera u Isusa Krista, to smo i 
mi prigrlili vjeru u Krista Isusa da 
bismo se opravdali vjerom u Krista, 
a ne vršenjem Zakona. Jer vršenje 
Zakona ‘‘neće nikoga opravdati’’.
Rimljanima 8:1

10
ZAPOVIJEDI

„Što koristi, braćo moja, ako tko rekne da 
ima vjeru, a djela nema?“

Biblija, Jakovljeva poslanica 2:14 

Damir Šićko Alić, Željka Rupčić - TEMELJNA BIBLIJSKA UČENJA
Ovo je odlična knjiga sačinjena od 
lekcija temeljnih biblijskih učenja 
koja se periodično održavaju u svim 
našim Centrima. Ova učenja velika 
su pomoć posebice onima koji su 
tek zakoračili u veliko bogatstvo 
Božje Riječi. Sadržaj knjige sastoji 
se od osnovnih biblijskih istina 
kao što su: Pokajanje od mrtvih 
djela, Novorođenje i duhovni rast, 
Pravednost, Vjera, Duh, duša i 
tijelo, Krštenje u vodi, Krštenje 
u Duhu, Crkva, Polaganje ruku, 

Uskrsnuće mrtvih, Vječni sud - Božji sudovi. Mnoga osobna 
iskustva potvrđuju koliko ona pomaže u postavljanju osnova 
istinske vjere u Isusa Krista i Njegovu Riječ. 

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
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PRAVA KATOLIČKA VJERA
AUTOR: pastor Damir Šićko Alić, Zagreb

‘’Da, milošću ste spašeni – po vjeri. To ne dolazi od 
vas; to je dar Božji! To ne dolazi od djela, da se tko ne 
bi hvalisao. Njegovo smo, naime, stvorenje, stvoreni 
u Kristu Isusu radi djela ljubavi koja Bog unaprijed 
pripremi da u njima živimo.’’ 

Biblija, Efežanima 2:8,9

Kao što vidimo iz pisma apostola Pavla on nas uči da su 
vjernici već sada spašeni i da je spasenje dar, a ne zasluga. 
Istinska katolička vjera nas uči upravo tako; da spasenje 

nije zasluga već dar od Boga svima koji vjeruju. Zbog toga 
što je Bog milosrdan u svojoj prirodi On voli udijeliti spasenje 
onima koji vjeruju u Isusovu otkupljujuću smrt. Tako jedan 
od crkvenih otaca, Jeronim, kaže: ‘’Sve što sveti kažu je molitva 
Bogu. Cijela njihova molitva i zamolba je snažna borba za Božje 
suosjećanje tako da mi koji ne možemo svojom snagom i trudom 
biti spašeni budemo sačuvani Njegovim milosrđem.’’1

K tome još dodaje i ovo: ‘’Spašava nas ljubaznost i milosrđe Boga 
našega.’’2

Ambrosiaster (između 336. I 384. g.), govori da smo kroz 
uskrsnuće Kristovo milosrdno spašeni usprkos našoj 
nedostojnosti, a Ambrozije nas svojom izjavom savjetuje: ‘’Ne 
oslanjaj se na vlastiti napor već na Kristovu milost.’’
‘’Spašeni ste milošću’’, kaže apostol Pavao, zbog toga to nije stav 
arogancije već vjera jer slavimo to što smo prihvaćeni od Boga. 
‘’To nije ponos već predanje’’3

Pravi vjernici već sada imaju spasenje; oni su spašeni. To nam 
govori i Polikarp također svrstan među crkvene oce: ‘’Iako ga ne 
vidite vi vjerujete i vjerujući se radujete neizrecivim radošću. U tu 
radost mnogi žele ući znajući da smo milošću spašeni – ne djelima, 
nego voljom Božjom po Isusu Kristu.’’4

‘’Tko su oni koji su sada spašeni i već poznaju život vječni? Nisu li 
to oni koji vole Boga, vjeruju Njegovim obećanjima i koji su postali 
bezazleni kao mala djeca.’’5

Da je spasenje Isusova zasluga i da smo spašeni darom, a ne 
vlastitim djelima svjedoče i ovi navodi crkvenih otaca:
‘’On je trpio sve te stvari u našu korist, da bismo mi mogli biti 
spašeni’’6
‘’Da nam sam Bog nije besplatno dao spasenje, mi ga sigurno ne 
bi posjedovali.’’7

‘’Gospodin koji je Emanuel, od Djevice, znak je našeg spasenja 
budući da je Gospodin onaj koji ih spašava jer nisu mogli biti 
spašeni svojim sposobnostima.’’8

Kao što možemo iz svega navedenog vidjeti katolici su vjerovali 

da su spašeni Božjom milošću, a ne svojim zaslugama ili djelima 
ili sposobnostima. Imali su sigurnost spasenja i tvrdili su da su 
već za vrijeme svog života spašeni po vjeri i milosti Božjoj.
To je pravo katoličko učenje i vjera. Tako su vjerovali i vjeruju 
pravi kršćani. Oni znaju da su spašeni Božjom milošću i darom i 
ne oslanjaju se na svoja djela. To ne negira činjenje djela ljubavi 
dobrote ili pobožnosti ali ih ne stavlja u prvi plan, odnosno 
u odlučujući faktor spasenja. Odlučujući faktor spasenja je 
Isusovo djelo, Božja milost i vjera pojedinca koja je ujedno i 
dar Božji, a dolazi kroz slušanje Božje Riječi. Kada čuješ o vjeri i 
odlučiš prihvatiti vjeru tada darovi počinju ‘’teći’’ u tvoj život.
Ako vam netko kaže da ne možete biti spašeni i da sada ne 
možete imati sigurnost spasenja on vas ne uči katolički nauk. 
Takav sigurno poučava nešto drugo.

1 Jeronim, Protiv Pelagijanaca
2Jeronim, knjiga 2.10
3Ambrozije, O sakramentima, 5.4.19
4Polikarp, Filipljanima, 1.poglavlje
5Irenej, Protiv hereza, 4. Knjiga, 28. Poglavlje
6Ignacije, Smirnjanima, 2. Poglavlje
7Irenej, Protiv hereza, 3. Knjiga, 18. Poglavlje
8Irenej, Protiv hereza, 5. Knjiga, 14. poglavlje

Damir Šićko Alić - KATOLIČKA VJERA U CRKVENOJ PREDAJI

RIJEČ AUTORA:
‘‘Nemoguće je znati pravu 
katoličku vjeru, ako nismo čitali 
knjige i spise ranih crkvenih otaca. 
Oni su skovali izraze „predaja“, 
„sukcesija“, „katolička“, i druge. 
Da bismo ispravno razumjeli što ti 
izrazi znače, potrebno je pročitati 
što su oni o tome mislili i pisali.
Za mene osobno je bila velika 

radost čitati djela Klementa Rimskog, Justina Mučenika, 
Ignacija Antiohijskog, Polikarpa, Ireneja, Tertulijana, 
Klementa Aleksandrijskog, Ciprijana i mnogih drugih. 
Čudesno je kako su neki njihovi spisi tako aktualni („živi“) 
i za nas danas. Kako snažnu vjeru i otkrivenja su imali! 
Njihova nas djela mogu ohrabriti i uputiti. S radošću 
dijelim s vama dio onoga što je i mene oduševilo.’’
Damir šićko Alić je utemeljitelj Kršćanskog centra „Riječ 
Života“ i pastor istoimene rastuće crkve. Dinamičan je 
propovjednik i biblijski učitelj koji s jasnoćom poučava 
Božju Riječ. Ima počasni doktorat iz teologije Florida 
Beacon College and Seminary iz Jacksonvillea, Florida 
(SAD).

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
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Isus kaže:
‘‘Mnogi prvi bit će 

posljednji, a mnogi 
posljednji prvi.’’
Biblija, Marko 10:31

CRNO bijelo
Ljudi se grabe za svoje 

pozicije i govore: 
‘‘Što je viši moj položaj 

u društvu to je moja 
vrijednost veća.’’

Jahve čini uboga i bogata, obara čovjeka i uzvisuje. 
Diže slabića iz prašine, iz bunjišta izvlači uboga, 
da ih posadi s knezovima i da im odredi počasna 
mjesta. Jer Jahvini su stupovi, na njih je stavio ovaj 
svijet.

Biblija, 1. Samuelova 2:7,8

SASTAVLJANJE VLADE  AUTORICA: Tajana Radić, Zagreb

Sastavljanje Vlade zasigurno je jedan od najvećih izazova 
svakog mandatara posebice ukoliko je prije njegovog 
imenovanja prethodio pravi filmski scenarij iz američkih 

filmova. Nitko nije očekivao kako će jedna mala platforma 
izazvati cijeli niz događanja. Što se tu dogodilo i je li sve 
bilo dogovoreno znaju samo oni koji su u to uključeni, ali i 
Bog. Postavlja se pitanje koliko se uopće tijekom izbora, a i 
sastavljanja Vlade, daje prostora Njemu kome sve pripada. 

 Riječ ministar znači sluga. Mi često slugu ne možemo 
povezati s autoritetom vođe. Biti kao sluga u očima mnogih 
vođa izaziva strah i nedoumice zbog mogućeg gubitka 
autoriteta. Mnogi koji su kandidati za ministre razmišljaju 
o moći i autoritetu koji mogu dobiti za učiniti stvari koje su 
zamislili bile one pozitivne ili negativne. Rijetko koji razmišlja 
o služenju ljudima koji ovise o sektoru za koji su zaduženi. Moć 
se čini mnogo privlačnijom, jer ne iziskuje poniznost. Kada bi 
uvjet za ministra bio da je ponizan sluga, naišao bi na mnoge 
rasprave jer prema mišljenju mnogih ministar treba biti vođa. 
Naravno, treba biti vođa, ali i sluga. 
 Isus je najbolji primjer vođe i sluge. On je kralj, ima 
apsolutni autoritet, cijelo nebo koje mu služi i nije mu bio 
problem postati sluga. Nije se sramio, nije imao strah i nije se 
bojao izgubiti autoritet. Mnogi političari grade svoj autoritet 

na različite načine kao što su obrazovanje, novac, kontrola, 
komunikacija, poznanstva itd. Rijetko koji gradi autoritet 
na služenju. Isus je napustio prijestolje, služio  bolesnima, 
siromašnima, učenicima  i onima koji su ga prezirali. Išao je 
do te krajnosti da je oprao noge svojim učenicima. Tko je od 
ministara spreman oprati noge ljudima koji rade za njega i 
ljudima kojima treba služiti? 
 Isusov autoritet nije bio umanjen zbog poniznosti. 
On je imao cilj i služio je u autoritetu svog Oca. Ministri često 
nemaju cilj i služe pod autoritetom premijera. Razlika autoriteta 
premijera i Oca je u tome što Otac nema viši autoritet od 
sebe, a premijer ima. To ne znači da ministar ne mora služiti 
premijeru, već da je Bog najveći autoritet. Vlasnik je cijele 
zemlje, vremena, života, zraka, vode, šuma, mora, planina... Kao 
vlasnik za sve će tražiti izvještaj kako se upravljalo Njegovim 
vlasništvom. Biblija jasno piše kako će Gospodin posebno 
suditi kraljevima i vođama na zemlji. Isus je svojim dolaskom 
pokazao koja su očekivanja Gospodina od vođa i ljudi. Kako 
su se odnosili prema gladnima, žednima, bolesnima. Jesu li 
vodili njegovo vlasništvo na svoj način ili Njegov način. Jesu li 
osiromašili ljude i zemlju ili obogatili. 
 Novi mandatar nema lak zadatak. Pred Gospodinom 
će sigurno podnijeti izvještaj za odluke koje donosi kao i svi 
ministri koje izabere, a na nama je da molimo da te odluke 
budu Njemu ugodne.  

‘‘Jer bijah gladan, i ne dadoste mi jesti; bijah žedan, 
i ne dadoste mi piti; bijah putnik, i ne primiste me; 
gol, i ne obukoste me; bolestan i u tamnici, i ne 
pohodiste me.’’

Biblija, Matej 25:42,43
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BOŽJA VLAST MIRA
 Neka se svatko pokorava višim vlastima, jer nema vlasti 
osim od Boga. I one koje postoje, od Boga su uspostavljene. 
Zato onaj koji se suprotstavlja vlasti protivi se odredbi Božjoj. 
A koji joj se protive, navući će sami na se osudu. Poglavara se 
ne treba bojati kad se radi dobro, već kad se radi zlo. Hoćeš li 
da se ne moraš bojati vlasti, čini dobro te ćeš s njezine strane 
imati hvalu! Jer ona služi Bogu za tvoje dobro. Ali činiš li 
zlo, boj se, jer ne nosi uzalud mača. Ona, naime, služi Bogu 
da kazni onoga koji čini zlo. Zato se treba pokoravati ne samo 
zbog straha od kazne nego
i radi savjesti. Zato i poreze plaćate jer su službenici Božji oni 
koje vrše tu službu. (Rim 13:1-6, NASB)
 Gdje bi ljudski rod bio bez vlasti? Pitanje te par trenutaka 
treba zaustaviti na promišljanje. Nema mjesta na planeti gdje 
ljudi nemaju neki oblik vlasti. Među anarhistima postoji red s 
prepoznatim vodstvom i slaganjem u radu.
Vlast je u svom osnovnom značenju društveno sredstvo 
osnivanja i održavanja reda. Važno je sredstvo po kojem nacije, 
teritoriji, gradovi i zajednice djeluju. Koncept se proširuje na 
organizacije, poslove, institucije i udruge također. Kao što smo 
vidjeli, proširen je na brakove, obitelji, crkve i sve religijske 
ideologije. Raznolikost i opseg vlasti širok je i raznolik kao i 
institucije, organizacije i subjekti u kojima se vlast provodi. S 
biblijskog stanovišta, jedna vlast ih sve zasjenjuje. To je Božja 
uprava ili vlast. Apostol Pavao u Rimljanima 13:1 to jasno daje 
do znanja. Nema autoriteta iznad Božje vlasti; ne postoji vlast, 
a da On za nju ne zna.
 Prije sam spomenuo da zla, ograničavajuća i 
dominirajuća vlast nije prema Božjem dizajnu. Postoje, 
podložne su grijehu, i nisu prihvatile Božju vlast. Kad se 
Božja vlast prepozna i kad se Njegova volja izvrši, očituje se 
Božje Kraljevstvo. Sposobnost življenja unutar granica Božjeg 
Kraljevstva vođena je principom koji se nalazi u Bibliji a ne 
ljudskom filozofijom ili ideologijom. Kao kršćani, trebamo 
razumjeti vladanje, svrhu i posljedicu Božje vlasti. 
 Vraćamo se u Izaijino proroštvo o Mesiji koji 
treba doći. Božje obećanje Mesije od izuzetne je važnosti. 
Proroštvo s tolikom preciznošću naviješta Kristov dolazak da 
ga je nemoguće zanijekati bez ignoriranja istine. Daje jasno 
razumijevanje Božje namjere i uvid u vladanje u kojem bi 
On obnovio svoje Kraljevstvo zauvijek. Njegova autentičnost 
sačuvana je kroz datirane, opipljive, stvarne zapise. 
Proroštvo je sačuvano s nekim drevnim dokumentima koji su 
otkriveni u kasnim četrdesetim i ranim pedesetim godinama 
dvadesetog stoljeća. Dokumenti su prepisani prije više od 400 
godina prije Krista, otprilike prije 2,500 godina. Pronađeni su u 
zatvorenim glinenim posudama u nekim spiljama blizu zapadne 
obale rijeke Jordan, kod mjesta Qumran. Među dokumentima je 
pronađen cijeli Izaijin svitak tj. najraniji poznati zapis te knjige. 
Zapanjujuće je što su dokumenti potpuno identični kopijama 
Izaijine knjige koji su napravljeni puno stoljeća kasnije. Drugim 
riječima, najdrevniji, a nedavno otkriveni rukopisi, slažu se s 
ranijim rukopisima koji su dostupni stoljećima.

    IZ KNJIGE:     B  I  B L  I  J  S  K  O     V  O  D  S   T  V  O

Dr. John Polis  - BIBLIJSKO VODSTVO
Zbog zlouporabe autoriteta u 
obiteljima, školama, crkvama 
i vlastima, ljudi izbjegavaju, 
ako je ikako moguće, odnose 
s autoritetima. Na taj način 
otvaraju vrata djelovanju 
“duha neovisnosti” koji vodi u 
izolaciju. Rezultat toga je strah 
i nesigurnost u životima ljudi 
koji pate od nepovjerenja u 
strukture autoriteta, a mogli bi 
uživati plodove zajedništva s 
Božjim poretkom u stvaranju.
Ovom knjigom želimo ukazati 
da je stvarna svrha Božjeg 

delagiranog autoriteta kako bi “On mogao pozvati osobu na 
odgovornost za izvršavanje Njegove volje na Zemlji kako i na 
nebu.” Svrha biblijskog autoriteta je služiti kao Božji predstavnik 
u svakoj instituciji društva, implementirajući Njegovu volju, a 
ne našu. Biblijsko vodstvo donosi slobodu, mir i radost srcima 
Božjeg naroda i oslobađa novu razinu napretka i prosperiteta 
u životima ljudi. Biblijsko vodstvo je zapravo knjiga o osobnom 
probuđenju kao rezultat usklađivanja s Božjim svrhama.

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

NOVA KNJIGA!!!

 Ovo je izuzetno jak dokaz o Božjim načinima čuvanja 
Svoje Riječi kroz vrijeme. Upotrijebio je nesavršene ljude 
kako bi zabilježio Svoju savršenu poruku, a oni su to učinili s 
velikom preciznošću. Štoviše, On je sačuvao preciznost kroz 
stoljeća. Razlog je to zašto možemo s pouzdanjem vjerovati u 
autoritet i inspiraciju Biblije.
 Nije neuobičajeno ljudsko propitkivanje da li mogu ili 
ne mogu vjerovati Bibliji, jer je prepisivana ljudskom rukom. 
To je jedan od glavnih razloga zašto joj trebamo vjerovati. 
Naša vjera nije u ljude koji su zabilježili poruku. Ona je u Bogu 
koji je dovoljno moćan da inspirira ljude, stavi misli u njih i 
da osigura kako da oni precizno zapišu što je On rekao. On je 
sačuvao poruku, a ne ti ljudi. Iako je kopirana i prekopirana 
tisuće i tisuće puta kroz mnogo, mnogo stoljeća, Biblija je 
ostala nepromijenjena. Ona je temelj naše vjere i standard našeg 
djelovanja kao kršćana. Biblija otkriva Božje putove i Božje 
svrhe u obnovi Njegovog poretka vlasti u našem svijetu. On to 
ne čini kroz prevratne i potajne taktike. On to ne čini slanjem 
vojske po cijelom svijetu. On neće obnoviti poredak kroz 
nuklearni holokaust. On to čini kroz transformaciju ljudskih 
života i njihovim dovođenjem u Božje kraljevstvo.
 Tamo gdje se vjeruje i djeluje na temelju Božje Riječi kao 
inspirirane i nepogrješive, kao mjerodavnog Božjeg otkrivenja, 
osoba će biti podignuta na razinu najvećeg potencijala. Društvo 
koje posluša Riječ cvate i donosi rod za pravednost, mir i radost.
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Kathy DeGraw: 
KAKO PREPOZNATI DUH UVREDLJIVOSTI 
I KRENUTI PREMA ISCJELJENJU  
preuzeto: Charisma Magazine
PREVELA: Ivona Bilušić, Zagreb

Povrijeđenost je poput automatskog 
oružja: jednom kada povučete okidač, 
ono nastavlja pucati.

Ukoliko duh uvredljivosti ne bude 
identificiran te kod osobe ne dođe do 
pokajanja, on će nastaviti uzrokovati kaos i 
uništavati odnose među ljudima i crkvama, 
uzrokovat će podjele, razdore, svađe i bol. 
Što mi kao kršćani možemo učiniti kako 
bismo iskorijenili ovaj problem koji uništava mir i jedinstvo u 
našim crkvama?
Moramo preispitati same sebe, ispitujući pojavljuje li se 
uvrijeđenost kod nas osobno i kada. Ako se osoba odmah 
povlači kada drugi govore istinu u njezin život ili daju savjete te 
odmah misle da je druga osoba u krivu, to bi moglo upućivati 
na povredu i uvrijeđenost.
Najvažnije je sam procijeniti situaciju i pokušati otkriti zašto 
se osoba brzo povlači od korekcije ili savjeta te prijedloga 
drugih ljudi. Često će njihova osnovna misao biti: “Oni to 
govore jer su protiv mene”. Misli slične ovoj vode na nezdrav i 
kontraproduktivan put emocionalne patnje. Uvredljivost je 
smrtonosno oružje koje ubija odnose i stvara gorčinu.
Uvredljivost je povezana s ponosom i kontrolom. Ovo troje u 
kombinaciji smrtonosan su trio.
Ljudi u čijim se životima očituju ove tri stvari rijetko prime 
oslobođenje ako ne ulože iznimno veliku količinu vremena 
na ponižavanje svoje tjelesne naravi, dopuštajući Bogu da na 
božanski način intervenira, a oni sami prime ukor i uvid ljudi 
koji posjeduju proročku mudrost. Ponos nam govori da smo mi 
uvijek u pravu i da ne možemo imati povredu u našim životima. 
Ponos nas sprječava da identificiramo uvrijeđenost u našem 
životu.
Kako bismo uklonili uvrijeđenost iz vlastitog života i pomogli 
drugima da učine isto, potrebno je identificirati značajke 
povrede:
Povlaštenost: Osoba koja zadržava uvredu osjeća da su joj 
drugi dužni činiti određene stvari. Oni cijene ono što imaju u 
sebi i smatraju da su naporno radili za to te da zaslužuju biti na 
istaknutom mjestu. Istina je da se osjećaju da su zaslužili nešto 
što im nije pruženo. Smatraju da su određene stvari njihova 
obveza i odgovornost, čak iako to nije tako. Kada se osjećaju 
kao da im neka pozicija ili stvar pripadaju, a ne dobiju je, 
uvrijede se i osjećaju odbačenima.
Ponos: Ponosni se ljudi oslanjaju na sebe, a ne na Boga. Kad 
nas ponos napadne, ne dopušta nam da vidimo potpunu sliku. 
Lucifer je bio ponosan i to je uzrokovalo njegov pad. Kada se 
ljudi uvrijede, uvreda je uvijek ukorijenjena u ponosu. Ponos 
uzrokuje naš pad, koliko god ljudi koji imaju uvredu u svom 
životu pokušavali previdjeti činjenicu da su oni krivi za svoj 
pad i pokušali okriviti druge. Neki ljudi ne mogu prihvatiti 
misao da bi mogli biti u krivu te se osjećaju posramljenima i 

nedostojnima. Kada druga osoba ponudi 
usmjerenje ili korekciju ponosnoj i 
uvrijeđenoj osobi, često se to interpretira 
kao da oni misle da je ta osoba ponovno 
pogriješila i da ne može ništa učiniti kako 
valja.
Nepravednost: Ljudi s uvredom često 
smatraju da su crkveni voditelji bili 
nepravedni prema njima. Česta zamjerka 
koju čujem je: “Nisu cijenili moj dar”. Ljudi 
se povrijede i rastu u ljutnji i gorčini ako se 
njihov dar ne koristi u crkvi. Ono što ljudi 
ne razumiju jest da u dobro strukturiranim 
crkvama postoji red i da su ti ljudi vrlo 
vjerojatno htjeli da ih se koristi i cijeni 
prije nego što je došlo njihovo vrijeme.

Poštovanje: Svijet nas je naučio da zahtijevamo poštovanje, 
no Biblija nas uči da se ponizimo i služimo u ljubavi. Kada smo 
povrijeđeni, ono što nas svijet uči toliko „vrišti“ u našim ušima 
da više i ne možemo čuti Gospodinov tihi glas koji nam govori 
da služimo u poniznosti.
Kontrola: Uvredljivi ljudi često žele kontrolirati situaciju. Kada 
ne mogu kontrolirati situaciju ili stvari ne mogu biti onakve 
kakvima oni žele da budu, oni odlaze iz crkve. Da su ostali 
pod snažnim vodstvom koje nije toleriralo njihovo sebično 
ponašanje, mogli su primiti iscjeljenje za kojim su čeznuli, a da 
nisu ni znali da ga trebaju.
Postoje pastori i voditelji koji su spremni podnositi uvredljive 
ljude kako bi ih uveli u oslobođenje i otkrili njihove darove. 
Nažalost, uvrijeđeni ljudi misle da su svi drugi u krivu i da su oni 
jedini u pravu. Zbog toga, kada pravi ljudi dođu u njihov život, 
kada im Bog pošalje ljude, oni ih često ne prihvate jer ne znaju 
primiti bezuvjetnu ljubav, korekciju i poduku.
Ljudi s uvrijeđenošću postaju nepoučljivi u svojoj želji da 
budu poštovani, uzdignuti, povlašteni. Ne mogu prihvatiti 
činjenicu da će ova situacija ili ova crkva biti drugačija od onog 
što su ranije doživjeli. Još se uvijek pokušavaju dokazati i ne 
mogu vjerovati da bi netko mogao imati više znanja ili mogao 
doprinijeti rastu u njihovom duhovnom životu. Često bi radije 
raspravljali nego pokušali donijeti i zadržati mir i poniznost.
Kako pomoći ljudima koji su uhvaćeni u zamku povrede i 
uvrijeđenosti? Moramo ih bezuvjetno voljeti i slušati ih. Ljudi s 
povredama žele da ih se poštuje i sluša. Možemo napredovati u 
Očevoj ljubavi tako što ćemo im popustiti, saslušati ih, ponuditi 
im Duhom nadahnute savjete i pružiti im priliku da budu 
iscijeljeni.
Kako to postići? Postavite zdrave granice, ali pokažite im da 
Vi posjedujete drugačije kvalitete. Pružite im milost i milosrđe 
koje je Isus Krist vama dao. Priđite im nježno, ali čvrsto. Želimo 
ljude voditi i dovesti ih do mjesta mira, ljubavi, oproštenja i 
nade.
Dobar mentor i voditelj govorit će istinu u ljubavi i dati osobi 
praktične primjere i upute kako izaći iz prošlih povreda i rana. 
Umjesto da im uvijek dajete odgovore, postavljajte im pitanja, 
predlažući im o čemu bi mogli razmišljati ili za što bi se mogli 
moliti i tražiti Duha razboritost. Radeći s njima, a ne protiv njih, 
možete ih dovesti na mjesto na kojem će primiti točno ono što 
traže - ljubav i vrijednost - te će ih Bog moći upotrijebiti.

NE PRILAZI! 
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Već je skoro petnaest 
godina otkako u okviru 
Saveza Crkava ‘‘Riječ 

Života’’ djeluje ova karizmatična i vesela 
zajednica u Osijeku. Pripremili smo ovaj 

prilog kako bismo ih predstavili širem čitateljstvu i na taj način 
upoznali ono što odlikuje ovu zajednicu vjernika. Iako kršćanske 
zajednice dijele istu vjeru i drže se istoga Puta svaka od njih ima 
svoje osobitosti zbog raznolikosti ljudi koje u svome djelovanju 
okuplja. Mnoga su svjedočanstva ovih ljudi, no sva upućuju 
na Isusa Krista i vjeru kojom su ostvarili ono što je većinom 
izgledalo potpuno nedostižno. Zabilježena su ozdravljenja ljudi 
od fizičkih i psihičkih bolesti, nadnaravna pomoć u ostvarenju 
financijskih rješenja i razne druge intervencije od Boga. Čak su 
u nekoliko navrata primijetili i zlatnu prašinu za koju je nakon 

stručne analize potvrđeno da 
se radi o česticama 24-karatnog 
zlata. Ovoj pojavi ne pridaju 
neku posebnu duhovnu važnost, 
ali povezali su to sa sličnim 
očitovanjima neobičnog Božjeg 
djelovanja.  

Voditelji Centra u Osijeku su 
pastorski par Slavko i Marica 

Tutić, zamolili smo ih da podijele s nama svoja razmišljanja i odgovore 
na nekoliko naših pitanja. U nastavku vam donosimo što su nam rekli 
o sebi i o nekim aktualnim temama ovoga vremena:
S obzirom da ste rođeni unutar rimokatoličke tradicije što vas je 
potaklo da postanete praktični kršćani?
 SLAVKO: Od malena sam vjerovao da Bog postoji 
ali Ga nisam susreo, unatoč mojoj religioznosti za mene je 
ostao nestvaran. Sad razumijem da mi u rimokatoličkoj 
tradiciji nisu mogli dati ono što ni sami nisu imali. Kada 
sam čuo istinsko, biblijsko Evanđelje Isusa Krista, susreo 
sam Gospodina i više nikada nisam bio isti. Sada 
sam praktični kršćanin.
Što vas praktično u vašem životu čini 
sljedbenicima Isusa Krista?
 MARICA: Moja je vjera aktivna i 
praktična, i očituje se u djelima. Moj život nije samo 
moj, moja kuća nije samo moja, moje vrijeme nije 
samo moje - sve pripada i služi mom Gospodinu. 
Život vjere ispunjen je djelima ljubavi.
Kako ste se odlučili da rad u Crkvi bude vaš poziv?
 SLAVKO: Stvar je jednostavna: upoznao sam 
Oca Nebeskog. Bog mi je kroz Riječ pokazao svoj plan 
za moj život, ja sam se odazvao i sada sam tu. Poziv je 
došao iz odnosa što znači da kao što ja kroz molitvu 

govorim Njemu isto tako i On govori meni i to je 
predivno.

Koliko dugo ste već u službi pastora, odnosno 
voditelja crkvene zajednice?

 SLAVKO: Zajedno sa suprugom 
Maricom u službi pastora smo od 2001. 

godine, dakle već petnaesta godina.
Jeste li prije obraćenja razmišljali 
o tome da ćete jednoga dana 
biti propovjednici i službenici 
Evanđelja?

 MARICA: Ne, ali Bog 
ima smisao za humor. Veća je 
vjerojatnost bila da postanem 
astronaut ili nešto slično. 
Bila sam ateist i odgajana u 
komunizmu. Snažan dojam je na mene ostavio jedan rimokatolički 
crkveni službenik. Voljela sam filozofiju, logiku, pravo, književnost, a 
ništa od toga me nije oduševilo kao jedan svećenik.
Koje trenutke svoje službe i vjere u Krista biste izdvojili kao ključne?
 MARICA: Prelomni trenutak u mome životu bila je bolest i 
smrt našeg sina. Jedan mladić potaknut našom pričom iz novinskog 
članka odlučio je potražiti nas i posvjedočiti nam o Nadi i Vjeri koja je 
u Isusu.Ta Nada je postala stvarnost za mene, a Vjera je jačala iz dana u 
dan. Također i početak naše službe, tj. nastanak ove crkve.
Što je za vas najvrijednije što čovjek posjeduje?
 SLAVKO: Sada kad znam ono što prije nisam znao definitivno 
najvrednija stvar je spasenje, odnosno mir sa Bogom. Sigurnost u ruci 
svoga Oca Nebeskog, kako god izgledale okolnosti. 
Možete li se složiti sa ocjenom da ljudi u našoj zemlji većinom slijede 
kršćanska načela? 
 SLAVKO: Ne, mnoštvo stvari koje ljudi u ovoj zemlji čine ili 
vjeruju nema veze s istinskim 
kršćanstvom. Slijede se neke 
zapovijedi i ljudska uvjerenja, 
a odbacili su Riječ Božju. Naši 
su ljudi krivo poučeni, a olako 
su prihvatili da je istina sve ono 
što im se prezentira.
Vidite li neki drugi put u 

ostvarenje života osim vjere 
u Isusa Krista?

 MARICA: Za sebe ne, ali uvažavam da su neki ljudi našli svrhe i 
ispunjenje za svoj život i u drugim stvarima kao što su karijere, 

sport ili umjetnost. Za mene postoji razlika u tome ostvariti 
se i biti uistinu sretan. Mislim da istinske sreće nema osim 

po spoznaji i vjeri u Isusa Krista.
Vaš kratki komentar trenutnog stanja u našoj zemlji?
 SLAVKO: Bog nam je dao prekrasnu zemlju. Ali 
nama nažalost nije krasno. Bog je dobar Bog i On 
želi blagosloviti ali uvjet za blagoslov jest poslušnost 

Njegovoj Riječi. Za ovakvo teško stanje nije odgovoran 
Bog već narod. Ljudi u našoj zemlji imaju nažalost mnogo 

svojih bogova, iako ih je većina čula zapovjed: ‘‘Nemoj 
imati drugih bogova uz mene.’’ 
Što po vašem mišljenju može najviše pomoći u 

poboljšanju života hrvatskih državljana?
 MARICA: Moje duboko uvjerenje je da je to upravo 
vjera. Vjera koja donosi optimizam, pouzdanje i 
entuzijazam je po mom mišljenju nešto što može najviše 
pomoći u poboljšanju života hrvatskih državljana. Kad 

kažem vjera - mislim na ono o čemu je Isus govorio i poučavao, a 
zapisano je u Svetom Pismu.
Što je vaša molitva za našu zemlju i ljude koji u njoj žive?
 SLAVKO: Moja molitva je da Gospodin otvori 
vrata da se u ovoj zemlji čuje Riječ Božja; da ljudi 
istinski spoznaju da je Isus Krist živ, da je On uskrsli 
Gospodin i da želi za svakog čovjeka spasenje. 

POSJETITE NAS U OSIJEKU! 
Radićeva 19a   
srijedom od 19 i nedjeljom od 18 sati
tel. 091 3911 946

Kršćanski centar“Riječ Života”,Osijek         
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dr. David Yonggi Cho- U SLUŽBI NADE VEĆ 50 GODINA
Dr. David Yonggi Cho je pastor 
crkve Yoido Full Gospel Central 
Church u Seulu, Južna Koreja. 
Ova crkva broji više od 730.000 
članova koji su uključeni u 
više od 25.000 kućnih grupa. 
Dr. Cho je poznati govornik 
i autor. Napisao je brojne 
bestselere uključujući: The 
Fourth Dimension Volumes 
1&2, Successful Home Cell 
Groups, Solving Life’s Problems 
i 4th Dimensonal Living in a 
3 Dimensional World i druge. 
U svibnju 2008. obilježio je 

pedesetu obljetnicu u kršćanskoj službi.
U ovoj knjizi dr. Cho jasno i jednostavno, otvoreno i iskreno 
iznosi svoja iskušenja i sumnje, neuspjehe i uspjehe, te kako je 
Duh Sveti bio s njim u svakoj od tih situacija.
Sam je napisao: „Duh Sveti nas već 50 godina osposobljava za 
pomoć potrebitima i pružanje nade onima koji su ju izgubili. 
Osposobio nas je za izgradnju najveće crkve na svijetu 
na čast i slavu Bogu Ocu, našem Gospodinu Isusu Kristu i 
blagoslovljenom Duhu Svetom.“

     PREPORUČAMO!!!

BIBLIJA
Biblija je BOŽJA RIJEČ
AUTORICA: Željka Rupčić, Zagreb

„Prije svega ovo znajte: nijedno proročanstvo sadržano u 
Pismu nije stvar samovoljnog tumačenja, jer nikad neko 
proročanstvo nije došlo od ljudskoga htijenja, nego su 
ljudi govorili od Boga, potaknuti od Duha Svetoga.“

Bog koji je stvoritelj svijeta i ljudskog roda želio se obratiti 
čovjeku i prenijeti mu svoju poruku na što pristupačniji 
način, te omogućiti da se ta poruka prenese budućim 

generacijama. Kroz Stari Zavjet govorio je kroz svoje proroke i 
sluge, da bi nam se u Novom Zavjetu obratio kroz svoga Sina i 
Njegove apostole.
Kako bi Njegova poruka doprla do širokih masa ljudi, Bog je 
odlučio da se ona zapiše, da bi se u pisanom obliku Njegova 
riječ lakše prenijela po cijelome svijetu, kao i budućim 
generacijama. Šezdeset i šest knjiga nadahnutih Božjim Duhom 
skupljene su u jedinstvenu knjigu, Bibliju, koja je Božja poruka 
čovjeku, kako nekad, tako i danas.
Mnogi ljudi, čak i nominalni vjernici, Bibliju smatraju ljudskim 
djelom. Prvi apostoli i crkveni oci nisu tako vjerovali. Sveto 
Pismo, to jest Bibliju, držali su za Božju riječ.
Apostol Pavao, pišući svoju poslanicu Timoteju, rekao je: „Svako 
je Pismo od Boga nadahnuto i korisno za pouku, za karanje, za 
popravljanje i odgajanje u pravednosti, da čovjek Božji bude 
savršen - opremljen za svako djelo ljubavi“ (2. Timoteju 3:16,17).
Apostol Petar obraćajući se vjernicima napisao je: „Prije svega 
ovo znajte: nijedno proročanstvo sadržano u Pismu nije stvar 
samovoljnog tumačenja, jer nikad neko proročanstvo nije došlo 
od ljudskoga htijenja, nego su ljudi govorili od Boga, potaknuti od 
Duha Svetoga“ (2. Petrova 1:20,21).
Svaki kršćanin bi prije svega trebao znati da nijedna biblijska 
knjiga nije ljudsko djelo, već je Božja poruka čovjeku koju su 
Njegovi sluge napisali pod nadahnućem Duha Svetog. Onaj koji 
to vjeruje, želi čitati i proučavati Bibliju.
Nema nijedne knjige koja je promijenila nabolje živote većeg 
broja ljudi od Biblije.

...pazi na moje riječi, prigni uho svoje mojim 
besjedama. Ne gubi ih nikad iz očiju, pohrani 
ih usred srca svoga. Jer su život onima koji ih 
nalaze i ozdravljenje svemu tijelu njihovu.
Biblija, Izreke 4:20-22

Roberts Liardon- BOŽJI GENERALI 1 i 2
Roberts Liardon će vam pomoći 
da čitajući knjige ‘‘Božji generali’’ 
1. i 2. dio ponovo uhvatite Božju 
slavu. Prikazujući dvanaest 
duhovnih životopisa divljenja 
vrijednih službenika, upoznat 
ćete neke od najvećih službi 
koje su ikad zapalile vatru 
probuđenja. Liardon u ovom 
djelu vjerno prikazuje događaje 
u životima ovih ljudi usporedo 
s njihovim učenjima, duhovnim 
otkrivenjima i mnogim 
fotografijama. Među njima se 

nalaze: William J. Seymour, sin nekadašnjeg roba koji je malu 
štalu u Ulici Azusa u Los Angelesu pretvorio u međunarodno 
poznato središte probuđenja. Aimee Semple McPherson, 
glamurozna i blistava osnivačica crkve Foursquare Church i 
prve nacionalne kršćanske radio postaje. Smith Wigglesworth, 
vodoinstalater koji nije čitao ništa drugo osim Biblije – i dizao 
mrtve u život! Kathryn Kuhlman, voljena evangelizatorica čiji su 
sastanci ispunjeni čudesima po vjeri privlačili milijune skeptika. 
Liardon izvlači za vas vrlo važne pouke iz života ovih silnih 
ratnika. ‘‘Božji generali’’ će vam pomoći da naučite biti poslušni 
vodstvu Duha Svetoga na svakom području svog života te da 
svoju službu održite silnom i uspješnom!

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068
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DIJETE
život ili smrt

AUTOR: 
Kristijan Cerin, Zagreb

OBITELJSKI 
KUTAK
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Bog je doista u 
njih,  kao i sve nas, 
stavio toliko puno, i 
razumljivo je da to 
treba i čuvati, da bi 
uzraslo, postalo ono 
što je Bog zamislio 

od početka. 

‘’Još jedno dijete, zar želiš da umremo?’’, ispalila je moja žena, 
valjda bez razmišljanja. Nisam niti stigao odgovoriti, a moja se 
supruga tog svog pitanja više i ne sjeća.
Ipak, kao da je Bog čuo njezin “vapaj” i …nadahnuo je da poželi 
još jedno dijete. Došao je drugi sin, i mislim si …napisati ću 
članak o tome kako je to predivno, ali nikako stići. Bog radi. Sad 
već imamo treće dijete i s njim definitivno i ono što je moja 
žena znala od početka …umiranje sebi.

S troje djece, vjerujte mi, proces umiranja (sebi) je doista 
ubrzan. Gura te na granice vlastitih snaga, pameti, živaca, 
ljubavi. Kad uvidiš koliko si malen, tanak po svakom od tih 

pitanja …shvatiš i koliko imaš biti zahvalan za zdravlje, posao, 
te koliko smo blagoslovljeni što imamo jedno drugo za životni 
izbor, pomoć, partnera. Više si nismo “rame za plakanje”, jer za 
to nemamo vremena. Puno češće smo “rame za bljucanje” naših 
bebica i tada rutinski brišemo sebe, sofu, pod …presvlačimo 
bebu, sebe, brišemo pod …
Neprospavane noći – evo nas, stižemo vam u zagrljaj. 
Hranjenja, presvlačenja, uspavljivanja, šetnje, igre, učenje s 
najstarijim koji je školarac. Ponekad se sretnemo u hodniku, u 
gluho doba noći, svatko na svom zadatku, s nekom bočicom, ili 
pak rutinski prazniš perilicu …
Nipošto ne smatram da se možemo mjeriti sa roditeljima koji se 
bave s više od troje djece. Svako novo dijete otvara vrata nove 
dimenzije u vanvremenskoj, vanprostornoj sferi “umiranja sebi”. 
Što si nekad htio – otprilike zaboravi, druženja, služenja …sve 
je palo u treći plan, jer to troje djece te treba 24/7 i ljubomorno 
je na svaku minutu koju prekomjerno posvetiš “starim 
navikama”. Favoriziranja ne smije biti, ali kako uopće objasniti 
djetetu od dvije godine da ovaj sa devet mjeseci “traži/treba 
više pažnje”, ili pak ovom sa devet godina da je on bio sin 
jedinac punih sedam godina i “imao nas samo za sebe”?
Ako vam se to čini neprivlačnim – ne mogu vas kriviti. Sve 
ljepote roditeljstva najčešće ne stižemo dočarati ni sebi, ni 
drugima jer za to (osim inspiracije) treba i vremena, snage, a 
toga kronično manjka. Kad ih navečer sve spremiš u krpe … s 
ona dva atoma snage osobna higijena je Mount Everest nakon 
kojeg se možeš samo otkotrljati u najbliže krpe i znati da neće 
dugo proći do prvog buđenja, hranjenja, previjanja itd.
Troje djece nije samo “množenje s tri”, jer njihova interakcija 
čini odgoj ljepšim, ali i zahtjevnijim. Djeca su iskušenje za svaki 
odnos. Pokazuju se sve “nesavršenosti”, ali ujedno su i pravi 
mali magnet, koji drži čak i širu obitelj na okupu, zabavljenu, 
zaokupljenu tim “novim životom”.
Ne žalim se. Klinci su super. Oni su točno ono što trebaju biti, 
kao što smo i mi to bili u naše doba. U njima se doista može 

uživati, pružaju ti toliko puno dok još ne znaju ni hodati, ni 
pričati oni pokazuju privrženost, nježnost, razumijevanje, čak i 
humor. Bog je doista u njih, kao i sve nas, stavio toliko puno, i 
razumljivo je da to treba i čuvati, da bi uzraslo, postalo ono što 
je Bog zamislio od početka. Koliko su različiti od početka, koliko 
se međusobno vole, ali tek uče živjeti zajedno… To doista 
nadahnjuje, mijenja viđenje sebe samog, ljudi koje si sretao ili 
onih s kojima si se rastao. Naprosto neprocjenjivo!

Biti roditelj meni znači svakodnevno, opetovano postajati 
svjestan i prihvaćati da ne živiš više za sebe. Ne kažem da je 
to jedini Put osobne promjene, ali zasigurno je put za mnoge 
i to je doista veličanstveno. Postaviti jedno dijete na noge iliti 
“napraviti od njega čovjeka” uz Božju pomoć – to je veliko. Tko 
primi dijete, primio je mene, kaže Isus, i na mnoge načine je to 
tako. Od svih uloga u kojima sam se nalazio i prepoznavao …
uloga supruga i oca je V-R-H.
Svaki dan, kroz niz sitnica i situacija otkriva mi srce Oca, kakav 
je On zapravo s nama i kako ga neke naše odluke, izbori 
mogu čak i zaboljeti. Dijete ne odgajaš u vakuumu, ono ti na 
mala vrata donosi u dom svega i svačega. Gdje su granice? 
Kako prepoznati “uljeze” koji mu mogu ukrasti odmor, radost, 
hrabrost za pobjede, korisno vrijeme? U svemu tome postajati 
svaki dan sve više jasan, dosljedan, vjeran, postojan, strpljiv, 
u svakoj tegobi radostan, optimističan, inovativan, poučan, 
suosjećajan, spreman ispričati se, dočekati, vjerovati… ma 
triatlon je dječja igra prema ovome. Doista ne možeš sam – 
trebaš Boga više no ikada, jer više i nije (samo) tvoj život u 
pitanju. Zapravo, prava igra riječi da: novi život donosi smrt 
starome. To svi nanovorođeni znaju, da “novo je evo nastalo”, 
ali da i nakon toga sa svakim djetetom imaš sebi mrijeti, da bi 
živio bolje i kao bolja osoba, pomireniji sa sobom, suobličeniji 
Kristu…to tek spoznajem.
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praktičan teen

Res ,  non  verba

Često zaboravljamo da naša djela trebaju „vikati“ 
puno glasnije od naših riječi...

Budući da sam rođena u kršćanskoj obitelji, 
uvijek sam imala potrebu ljudima govoriti o 

Bogu. Ne kako bih osobe dovela u crkvu, nego 
zbog osjećaja da trebaju upoznati Gospodina i 
Njegovu ljubav. Kao tinejdžerica „zastranila“ sam 
te krenula u loše društvo i loše stvari. Moje priče 
o Bogu jednostavno nisu dopirale do ljudskih srca. 
Sjećam se da sam mnogo puta svjedočila ljudima u 
klubu ili na nekom festivalu, u polu pijanom 
stanju. Naravno da su mi se smijali i 
da su mislili da „tripujem“ jer priča 
u koju sam njih pokušavala 
uvjeriti nije imala veze s mojim 
životom. Govorila sam o radosti 
- a bila sam nesretna, o pravoj 
ljubavi i prijateljstvu - a bila 
sam usamljena, o ispunjenju 
nutrine - a bila sam prazna. 
Poruka koju sam im željela 
prenijeti nije mogla biti 
ispravno shvaćena jer je nisam živjela. 

Kako je vrijeme odmicalo te sam se krenula odvraćati od 
grijeha i ponovno se iskreno približavala Bogu, shvatila 

sam da loše stvari nestaju iz moga života. Mijenjala sam svoje 
navike, način ponašanja, govora, čak i odijevanja, i primijetila 
da, kada govorim o Bogu, ljudi me gledaju na drugačiji način. 
Nisam se više stapala s lošom okolinom. Kako i piše u Poslanici 
Kološanima da „umrtvimo svoje udove koji su na zemlji - 
bludnost, nečistoću, strast, zlu požudu i lakomstvo, da odložimo 
gnjev, srdžbu, zloću, hulu, prostotu, da ne lažemo... Jer smo svukli 
sa sebe staroga čovjeka s djelima njegovim i obukli novoga, koji 
se obnavlja za spoznaju prema slici Onoga koji ga stvori.“ (Kol. 3) 

Krenula sam odbijati loše stvari i grijeh, a moj je život 
došao u potpuno novu dimenziju. Shvatila sam da kada 

odbacim grijeh i primaknem se Bogu, stvari izgledaju puno 
bolje. Moje svjedočenje više nije bila suhoparna priča o tamo 
nekoj ljubavi koju ni sama ne poznajem. Moje svjedočenje je 
prije svega postao moj život. Djela koja sam činila i način na 
koji sam živjela odašiljalo je drugačiji signal od onoga prije 
nekoliko godina. Postala sam radosna i ispunjena osoba i više 
nije trebalo ljude uvjeravati da je Bog dobar. To se vidjelo na 
mom osmijehu. 

Ponekad se nađemo u situaciji kad nas okolina ne razumije 
ili ismijava. Možda odbacuje uopće sagledati naš kut 

gledanja na stvari. To može biti svojevrsni alarm koji upućuje 
na to da jednostavno nešto u našem ponašanju ili načinu na 
koji se prikazujemo nije u redu. Često smo „super duhovni“ 
pa bacamo Biblijske stihove ljudima u glavu, trudimo se 
svim silama dokazati da je naše gledište ispravno, borimo 
se u raspravama o duhovnim stvarima i sl. Zapravo sve što 

trebamo napraviti je živjeti te stihove. Ako nekome govoriš: 
„Poštuj oca i majku da dugo živiš i dobro ti bude na zemlji“, a ti 
sa svojim roditeljima ne razgovaraš godinama ili si upravo tati 
poklopio slušalicu jer te iznervirao - onda nešto nije u redu 
s tvojim načinom ponašanja. Bez obzira što je možda tata 

bio drzak ili te nije razumio, piše da ga moraš 
poštovati (ne piše da ga poštuješ samo ako je 
dobar prema tebi i pokazuje ti ljubav), stoga 
- ŽIVI ONO ŠTO GOVORIŠ DRUGIMA DA ŽIVE - 
pa će te shvatiti ozbiljno. 

Dok mi ne uskladimo našu svakodnevicu 
sa onim što propovijedamo, ne možemo 

očekivati da ljudi prime od nas savjet ili bilo 
kakvu poruku. Ponekad nije potrebno čak ni 

govoriti, već dopustiti da Krist svijetli. Ako je 
Njegova prisutnost u tvome životu učestala, 

onda se ne trebaš zamarati time hoće li 
te u školi ismijavati ako ne zapališ 

cigaretu ili na poslu ako ne želiš 
sudjelovati u ogovaranju šefa 
ili kolega. Svjetlo koje izlazi 
iz tebe, ako imaš odnos s 
Gospodinom, bit će toliko 
jako da će ljudi dolaziti k 
tebi po savjete i sami ti 
postavljati pitanja. Neće 
moći ostati ravnodušni 

na ono što izlazi iz tvoje tišine. Tvoja tišina će ih potaknuti da 
se zainteresiraju za tu radost i ljubav koja isijava iz tebe, čak i 
kada ne progovoriš ni riječ.

AUTORICA: 
Kristina Čorak, Zagreb

DOBRA KNJIGA!!!
Lester Sumrall- ŽIVJETI VIZIJU      

Glas dr. Lestera Sumralla još 
uvijek glasno odjekuje u 
današnjem kršćanskom svijetu. 
Zahvaljujući svojoj šezdeset 
pet godina dugoj službi, 
tijekom koje je služio u više od 
stotinu zemalja, dr. Sumrall je 
postao cijenjeni izvor mudrosti 
i duhovnoga razumijevanja. 
Bio je pisac, učitelj, misionar, 
evangelizator, pastor i osnivač 
crkve Christian Center Church 
u South Bendu, Indiana. 
Donoseći Evanđelje u mnoge 
dijelove svijeta, dr. Sumrall je 
cijeloga života neumorno radio 

na ispunjenju Kristova poslanja. Napisao je više od sto trideset 
knjiga, a 1957. godine osnovao je međunarodnu organizaciju 
LeSEA koja putem televizije, satelitskih prijenosa i radijskih 
postaja širi Radosnu Vijest diljem svijeta. Ta organizacija 
putem radijskih poruka prenosi poruku spasenja četvrtini 
ukupne svjetske populacije. Služba LeSEA Ministries svojim 
djelovanjem svakodnevno dopire do milijun duša koje trebaju 
Isusa Krista. Ovo je knjiga kojom možeš nahraniti svoju vjeru. 

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com   tel. 01/6159-068
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TV PROGRAM TV PROGRAM TV PROGRAM

Ulaganje u vječnost
Autor: Ivan Bilić, Zagreb

Dobrovoljni prilozi su poput uplata u mirovinski fond. 
Svaki radosni prilog ulaganje je u Kraljevstvo Nebesko 
i našu vječnost. Tako kaže Božja Riječ. Kaže još da naše 

milosrđe u davanju nije samo volja Božja, već i način na koji 
stvaramo prijateljstva, otvaramo vrata Božjim blagoslovima, i 
širimo Njegovo Kraljevstvo.
Novac sam po sebi ne može nam pružiti trajnu sigurnost. 
Njegova vrijednost raste i pada. Mi ga trošimo, ulažemo, 
čuvamo i sakrivamo. Na kraju naše zemaljske priče, sve što 
smo njime kupili, izgradili i omogućili, završava. Kamate naših 
depozita, dividende naših dionica i prinose naših ulaganja 
vrijeme će izbrisati, jer novac ne možemo ponijeti sa nama. 
Ali, kad ga darujemo, kada kupimo hranu gladnome, kada 
poklonimo odjeću siromahu, kada donesemo knjigu onome 
u potrebi za znanjem, kada taj isti novac stavimo u službu 
Evangelizacije i izgradnju Crkve, vrata Nebeske banke se 
otvaraju pred nama.
Novac dan kroz radostan dobrovoljni prilog nosi kamatu Božjeg 
zagrljaja, nosi dividendu zvuka Njegova smijeha, i prinose 
poziva za Njegov stol. A te su vrijednosti, za razliku od novca, 
vječne!
Riječ u Mudrim Izrekama 19:17 kaže: „Gospodu pozajmljuje 
tko se smiluje siromahu i On će mu uzvratiti za dobročinstvo 
njegovo.“ Ovaj je svijet prepun siromašnih ljudi, koji životare 
odvojeni od Boga. Naša milost prema njima je kredit koji 
dajemo Bogu. Naša uplata u Nebeski mirovinski fond.

z z z

‘‘Zato najprije tražite 
Kraljevstvo Božje i 

njegovu pravednost’’
Biblija, Matej 6:33

 

kruhovi i ribe
NOVA KNJIGA!

Paola Starčić- SVJEDOČANSTVA O BOŽJOJ DOBROTI
Svjedočanstva o Božjoj dobroti 
grupirana su u četiri cjeline: 
Iscjeljenje, Oslobođenje, 
Obnova obitelji i Financijski 
uspjeh. Naš Gospodin Isus Krist 
isti je jučer, danas i zauvijek 
će biti isti. Ono što je učinio u 
životima ovih ljudi, želi učiniti i 
u tvom životu!
Trebaš iscjeljenje? I Tamara ga 
je trebala, no onda se dogodilo 
čudo: “Doktor me pripremao 
za pregled i opisivao mi tijek 
predstojeće operacije. Ali kada 
je počeo kontrolirati moje 

stanje na ultrazvuku - ostao je bez riječi. Zbunio se i rekao je da 
su ciste nestale i da su se osušile u korijenu...” 
Želiš biti slobodan? Bojan je želio prestati pušiti: “Zlih navika i 
poroka ne možemo se riješiti u svojoj sili i snazi! Zavapio sam 
Bogu: „Ne mogu u svojoj snazi. Ali ako mi Ti, Isuse pomogneš 
najsićušnijim djelićem Tvoje snage, ja više nikada neću pušiti!“ 
Iako sam pušio četrdeset godina, već treći dan nakon molitve – 
bio sam totalni nepušač.” 
Ili želiš zacijeliti emocionalne rane? Znaj: “Nitko nije pošteđen 
emocionalnih povreda. Svatko od nas je u životu doživio bol 
koju su mu namjerno ili nenamjerno nanijeli naši bližnji ili 
okolina. No, povrede koje doživimo kao djeca, na neki način 
ostanu duboko ukorijenjene u nama. Kroz njih đavao ima 
pristup u nečiji život. Tako je i korijen odbačenosti koji je 
postojao u meni, sezao još prije mog rođenja.” 
Depresivan si? I on je bio, ali: “Obećanje o tome da će 
mi se život promijeniti ukoliko ustrajem se ispunilo! Bog 
me oslobodio PTSP-a! Danas živim bez lijekova i imam 
samopouzdanje. Slobodan sam od depresije! Više nisam ovisnik 
o alkoholu i tabletama! 

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068
Damir Šićko Alić - KAKO BITI BLAGOSLOVLJEN?

Odlučio si čitati knjigu o novcu. 
Dobro si učinio, jer je novac jako 
važan. Financije imaju mnogo 
dublji duhovni značaj, nego što 
to mnogi misle. Stoga je iznimno 
važno da duhovne osobe shvate 
na koji način Bog gleda na novac i 
što govori o njemu. Bog je stvorio 
i vidljivi i nevidljivi (duhovni) 
svijet. Kada je stvorio zemlju i sve 
na njoj, zaključio je kako je sve 
„veoma dobro“ (Post. 1:31). Ta se 
izjava odnosi na materijalni svijet. 

Stvorenje je vrlo dobro. Ono, što ga može iskvariti, jest način 
korištenja materijalnih dobara. To vrijedi za novac i sve ostale 
materijalne blagoslove. 

DOBRA KNJIGA!

www.okknjizara.com  

< < < < 

Pogledajte našu 
TV emisiju ‘‘Riječ 
Života’’ i redovno 
poslušajte biblijsku 
poruku u udobnosti 
svojega doma. 
Slušanje biblijske 
riječi stvara vjeru u 

srcu i uči nas Božjoj mudrosti za sve situacije naših života. 
Ovaj program možete pratiti na Jabuka TV-u, u redovitim 
terminima četvrtkom, od 16.30 sati i reprizu subotom, od 
14.30 sati. < < < < 
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zanimljivosti: www.krscanstvodanas.com

 iz srca 
   mi naviru 
pjesme Kralju.....
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LJUBAVNA PJESMA
AUTORICA: Vesna Gusić, Osijek 

Kao jednom Natanaela
vidio si me pod drvetom mog promašenog života.
Kao Hagaru, otjeranu, odbačenu,
susreo si me,
milosrdni Kriste,
odlučan da Ti pripadnem.
Kao najnježniji ljubavnik
dušu si moju na svoje grudi privinuo,
u oči mi se zagledao,
u Sebe me zaljubio.

Trojica poznanika razgovaraju o molitvi: 
‘‘Koji je položaj najefikasniji dok moliš?’’ 

U njihovoj blizini radi monter jedne 
telefonske kompanije i sluša njihov razgovor.
Prvi govori kako je sigurno najbolje kleknuti: 
‘‘To je znak poniznosti’’. No drugi mu odvraća: 
‘‘Kada molim i podižem ruke u zrak tada 
imam najbolje rezultate u molitvi’’. 
Treći je potpuno siguran kako treba leći i 
ispružiti se licem prema zemlji: ‘‘To je pravi 
način za molitvu!’’, kaže on .
Tada ih radnik prekine i umiješa se u 
njihovu diskusiju: ‘‘Moja najbolja molitva 
bila je dok sam naopačke visio sa telefonskog 
stupa i vikao za pomoč. I kao što vidite bila je 
uslišana!’’.

vrijeme         
    za 
    šalu

Da sam...
AUTORICA: Vesna Gusić, Osijek 

Da sam zemlja,
ti bi bio moj svemir.
Da sam ljubav,
ti bi bio moj nemir.
Da sam školjka,
ti bi bio moj biser.
Da sam život,
bio bi moj režiser.

PROPLANAK
AUTOR: Bruno Glavič, Zagreb 

sloboda se sastoji od prilika. 

pješačiti, suhim šumskim koritom 

miješati sunce s lišćem.

da bi došao do čovjeka 

Bog ruši stabla.
 

proplanak, u tišini šume
 
je kao leptirov let

među pogledima

lišen hrama, raspoloživ. 

Ako želiš osvježiti svoje poznavanje biblijske 
riječi, uzmi olovku i upiši slova koja nedostaju. 

 
 
RJEŠENJE
za

T_ š_o p______š p_d 
z______m V_____a, š_o 
p_____š u s___i S_________a, 
r__i J___i: ‘‘Z_____e m_j! 
U____o m__a! B__e m_j u 
k__a se u___m!’’
Psalam 91:1,2 (rješenje potraži u Bibliji)
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Slavonski Brod

Zagreb

Pula

Sisak

Split

Varaždin

Bjelovar

Dubrovnik

Osijek

Slavonska avenija 26/11 (Žitnjak)
četvrtkom od 19 
i nedjeljom od 10 sati
tel. 2911 942

Nobileova 20
srijedom od 19 
i nedjeljom od 10 sati
tel. 091 7342 496
(Rijeka - informacije na telefon)

Radićeva 19a   
srijedom od 19 
i nedjeljom od 18 sati
tel. 091 3911 946

A.Starčevića 20, (ulaz iz suterena) 
srijedom od 19 
i nedjeljom od 1o sati
tel. 091 515 8446

A.Šenoe 24 
nedjeljom od 10 sati
tel. 095 272 7774

Rimska 24 (Prva ulica) 
nedjeljom od 10 sati
tel. 091 5582 518

Šibenska 9
četvrtkom od 19
i nedjeljom od 10 sati
tel. 091 5001 214

Sajmište 12
subotom od 18 sati
tel. 095 9146 850

Sve informacije možete saznati u uredništvu lista ako nazovete na broj telefona 01 2911 942 ili pišite na mail: list.rijeczivota@gmail.com

Želite li pomoći svojim savjetom (prijedlogom), 
imate li dara za originalnost oblikovanja ili vidite 
načine što bolje učinkovitosti, javite nam se na 

navedene kontakte u uredništvo lista. 
Ovaj je časopis besplatan.

Ukoliko želite donacijom potpomoći ovaj projekt 
možete svoj novčani prilog uplatiti na račun: 

Savez Crkava ‘‘Riječ Života’’, 
IBAN: HR28 2402 0061 1004 1020 4, 

poziv na broj: 321
u Šibeniku i Zadru (nazovite!)

D O B R O  D O Š L I !                               D O B R O  D O Š L I !

naselje Josip Rimac
       Mrsunjska 49

            petkom od 18 sati
            tel. 091 25 33 924
            tel. 097 76 444 54


